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Plats och tid Norrtälje kommun torsdagen den 23 november 2023 kl. 14:00-16:30 
  
Beslutande Ledamöter 

Michael Sjöblom (KD) (ordförande) 
Ulf Linderholm (L) 
Olle Jansson (S) 
Nilla Söderqvist (SIKO) 
Agneta Gustavsson (Skärgårdshandlarna) 
Anngret Andersson (Rådmansö-Frötuna företagarförening) 
Lars Berglund (Blidö-Frötuna Skärgårdsförening) 
Bosse Geslein (Löparö) 
Anna Johansson (Gräskö) 
Claes-Håkan Jansson (Stomnarö) 
Per Ericsson (Tjockö) 
Thomas Andersson (Arholma) 
Lennart Rhodin (Trafikantförening) 
Nils Cronholm (Trafikantföreningen) 
Tommy Lundqvist (C)  ersätter Per Lodenius (C) 
Jacob Heitmann (SD)  ersätter Andrea Kronvall (SD) (vice ordförande) 
Ann-Charlotte Söderman Lindblad (M) 
 

  
Övriga närvarande Ida-Maria Olofsson 

Benjamin Råd Vaher (Näringsliv- och etableringschef) 
Gustav Broms (Landsbygds- och skärgårdsutvecklare) 
Eva Åberg (Projektledare NVAA) 
Fredrik Klingstedt (Projektledare NVAA) 
Emil Ödegaard Jacobsson (Översiktsplanerare) 
Emma Tarrodi Orlunder (Översiktsplanerare) 
Erik Klockare (Markförvaltare) 
Anna Gabrielsson (Projektledare Värmdö skärgårdspaket) 
Catherine Andersson (Mark- och exploateringschef) 

  
Justeringens plats och tid  
  
  

 
Sekreterare 

 Paragrafer §§15-22 

    

Ordförande           
 Michael Sjöblom   

Underskrifter 

Justerande           
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

  
Organ Skärgårdsråd 
  
Sammanträdesdatum 2023-11-23 
  

Datum då anslaget sätts upp 
 

Datum för anslags nedtagande 
 

  

Förvaringsplats för protokollet Näringsliv- och etablerings avdelningen 
  

      Underskrift 
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 Ärendelista 
§15 Mötet öppnas  

§16 Föregående protokoll  

§17 Status/Inkomna ärenden  

§18 Information från kommunen  

§19 Avgifter båt och parkering  

§20 Värmdö skärgårdspaket  

§21 Runda  

§22 Övriga frågor  
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§15      
 
Mötet öppnas 
Sammanfattning av ärendet 

Ordförande Michael Sjöblom hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. Han 
konstaterar att det här är sista skärgårdsrådet för i år. Hittills har fyra skärgårdsråd hållits 
under året. Ordföranden uppger att Ulf Linderblom (Liberalerna) och Nilla Söderqvist 
(Skärgårdens Intresseföreningars Kontaktorganisation) deltar på länk. 
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§16      
 
Föregående protokoll 
Sammanfattning av ärendet 

En sammanfattning görs av innehållet i mötesprotokollet från senaste skärgårdsrådet den 8 
september. Då diskuterades bland annat återvinningsstationer, grovsopfärjan, landsbygds- 
och skärgårdsforumet, företagsträffar och bryggplanen. Angående bryggplanen konstateras 
att ett referensgruppsmöte har hållits den 23 november för att driva arbetet framåt. 
 
Beslutsunderlag 
 
Protokoll skapad SGR 2023-09-15 08.11.04 
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§17      
 
Status/Inkomna ärenden 
Sammanfattning av ärendet 

Inga inkomna ärenden.  
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§18      
 
Information från kommunen 
Sammanfattning av ärendet 

·        Besöksnäring 

Beslut om att ej förlänga upphandling avseende turismverksamhet togs under oktober 
månad. Det innebär att kommunen inte har något upphandlat destinationsutvecklingsbolag 
efter den 31 januari 2024. Diskussioner pågår om hur kommunen ska arbeta med 
destinationsutveckling.  

Ida-Maria informerar om att ett frukostmöte hålls den 29 november i Folkets hus i Norrtälje, 
där företagare och företrädare för civilsamhället har möjlighet att diskutera och föreslå hur 
besöksnäringen kan stärkas och utvecklas i Norrtälje kommun. 

  

·        Landsbygds- och skärgårdsforum 

Under forumet den 8 november hölls bland annat en workshop, där grupper formulerade 
vilka förutsättningar som finns för utveckling i kommunens bygder. Ett annat inslag 
utgjordes av en forskare som gav perspektiv på hur landsbygdsperspektiv kan integreras i 
kommunala beslut. En rapport med en sammanställning från workshopen skickas ut inom 
kort. 

  

·        Yttrande för samråd över ändrade havsplaner 

Kommunen har besvarat en remiss från regeringen som kom i september gällande 
havsbaserad vindkraft utanför Svenska Högarna. Samhällsbyggnadskontoret har gjort sitt 
yttrande. Yttrandet kommer att antas av kommunstyrelsen den 4 december. En diskussion 
förs om huruvida Skärgårdsrådet ska ha möjlighet att yttra sig i sådana här frågor. 

  

·        Exekutiva skärgårdskommittén 

Kommunstyrelsens ordförande, Lotta Lindblad Söderman (M), rapporterar om vad som har 
hänt under senare tid i kommittén som leds av länets landshövding och där bland andra 
kommunstyrelseordföranden från skärgårdskommunerna ingår. Ett möte hölls i somras på 
Möja, där goda exempel från Värmdö kommuns arbete med skärgården togs upp. 
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·        Rapport från regionala skärgårdsrådet 

Den 14 september hölls ett digitalt möte om framtidsutsikter för Östersjöfisket, inklusive 
yrkesfiskarnas villkor och regional havsförvaltning. Michael Sjöblom betonar vikten av ett 
fungerande yrkesfiske för samhällets civila beredskap och livsmedelsförsörjning. 

  

·        ÅVS kommunalt ansvar: 

Eva Åberg, projektledare på Norrtälje Vatten och Avfall, leder arbetet med kommunens 
övertagande av ansvaret för återvinningsstationer (från och med 2024). Hon informerar om 
förändringar i avfallshanteringen, inklusive förpackningar och matavfall. Från och med 2027 
ska kommunen ha infört fastighetsnära insamling av källsorterat material. Kommunen har 
sökt dispens för sortering av matavfall i skärgården som gäller maximalt två år.  

  

Skrivelse i översiktsplan 

Emma Tarrodi Orlunder, samhällsplanerare på Norrtälje kommuns planavdelning, ställer 
frågan till Skärgårdsrådets ledamöter huruvida de i den kommande översiktsplanen ska 
betona vikten av ansvar och rollfördelning mellan kommun och region för replipunkter på 
kärnöar och vid replipunkter. Ledamöterna har möjlighet att inkomma med synpunkter. 
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• Besöksnäring 
• Landsbygds- och skärgårdsforum 2023 
• Yttrande för samråd över ändrade havsplaner 
• Exekutiva skärgårdskommittén 
• Rapport från regionala skärgårdsrådet 14 september 
• ÅVS kommunalt ansvar 

 
§19      
 
Avgifter båt och parkering 
Sammanfattning av ärendet 

Erik Klockare, markförvaltare på Norrtälje kommuns mark- och exploateringsavdelning, 
presenterar förslag på nya enhetliga och fastställda avgifter för sådant som mark, hamnar, 
bryggor, parkeringsplatser och arrenden. Han berättar dessutom om utbyggnaden som sker 
vid Rävsnäs hamn, inklusive förändring av parkeringsplatser, laddningsstationer, kajer och 
Kronbaracken. Klockare besvarar också frågor från Skärgårdsrådets företrädare om planerna 
för byggnationen vid Spillersbodas brygga.   
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§20      
 
Värmdö skärgårdspaket 
Sammanfattning av ärendet 

Anna Gabrielsson från Värmdö kommun informerar om arbetet med Värmdö 
skärgårdspaket, däribland dialogmöten med politiker som har träffat ö-invånare för att fånga 
upp åsikter, synpunkter och visioner om skärgårdens utveckling. En dialogform har 
etablerats med föreningsrepresentanter för kommunens öar. 

  

Inom kommunens organisation finns numera också ett internt skärgårdsforum, där 
förvaltningschefer och deras medarbetare kan samordna vad som sker inom 
skärgårdsrelaterade frågor. Efter behovsinventeringen och organiseringen av frågorna ska 
beslut fattas om genomförande av åtgärder. 
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§21      
 
Runda 
Sammanfattning av ärendet 

Anngret Andersson, Rådmansö-Frötuna företagarförening 
• En ny besöksnäringsgrupp har bildats i föreningen för att aktivt hantera och engagera sig i 

olika frågor. Det är en satsning där brett samarbete mellan olika företagare som berörs av 
besöksnäringen är viktigt. 

• En stor fråga som väntar framöver för föreningens och invånarnas del är Försvarsmaktens 
utvidgning i området. 

Lasse Berglund, Blidö-Frötuna Skärgårdsförening 
• Har haft årsmöte. I övrigt fortsätter löpande arbete. 

Bosse Geslein, Löparö 
• Hanterar överklaganden i olika ärenden och engagerar sig i projekt som rör broar, färjor, 

parkering och privata vägar. 

Anna Johansson, Gräskö 
• För närvarande är det lugnt på Gräskö. Följer hur skolskjutsarna kommer att hanteras 

framöver. 

Agneta Gustavsson, Skärgårdshandlarna 
• Färre personer handlar nu jämfört med under sommarsäsongen. Handlarna hoppas på lite 

mer kunder framöver, särskilt mot jul. 
• Ett rådande problem i hennes fall på Tjockö är turlistan för båtar efter övergången till 

vintertid. En butiksanställd kan inte hämta sina barn från skolan med färja när de flyttar till 
Tjockö, eftersom det inte finns någon båt som går tillbaka till ön efter 17.30.  

Thomas Andersson, Arholma 
• Polishuset har lagts ner. Det pågår förhandlingar om möjligheter att överta fastigheten som 

kommunen äger, medan Skärgårdsstiftelsen äger marken. 
• Efter sommaren har det varit märkbart lugnare i butiken. 

  

Lennart Rhodin, Trafikantföreningen 
• Kämpar för att återigen få igång en replipunkt i Österåkers kommun, som även påverkar 

resenärer inom Norrtälje kommun. 

Per Ericsson, Tjockö 
• Inget att rapportera 
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Claes-Håkan Jansson, Stomnarö 
• Avvek innan rundan 

Madeleine Rietschel, Äldreombudsman 
• Madeleine Rietschel berättar om sitt uppdrag. Ett särskilt uppdrag hon har gäller 

tillgänglighet, vilket berör de frågor som har diskuterats under det här rådsmötet. Till exempel 
har hon haft mötet med kommunikationsavdelningen om hur kommunen kan förbättra sin 
kommunikation till äldre invånare och personer med funktionsnedsättning. 

• Det är viktigt att personer som använder färdtjänst anmäler när något inte fungerar för att 
hon ska ha underlag att hänvisa till i sina diskussioner med Region Stockholm. 

• Annagret Andersson påpekar behovet av fungerande sjuktransporter både med taxibil och 
taxibåt i skärgården. Samplanering mellan olika trafikslag krävs för att vårdtransporterna ska 
fungera. 
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§22      
 
Övriga frågor 
Sammanfattning av ärendet 

• Ida-Marias kickar ut protokoll och mötesschema för skärgårdsrådet under 2024. 
•  Anngret Andersson meddelar att Söderarm firar 25-årsjubileum nästa år. Hon föreslår att ett 

rådsmöte hålls där. 
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